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Eind april heeft het regiobestuur van de Regio Zwolle de meerjarige agenda 2024 – 2028 “Regio 
Zwolle stapt door” aangeboden aan de colleges van de betrokken partijen. Gelijktijdig is deze agenda 
verstuurd aan de Raden en de Staten. U heeft deze ook ontvangen. Op 15 mei is er een 
informatiebijeenkomst voor raads- en statenleden belegd in Dronten, waar bestuurlijk gezant Arie 
Slob een toelichting heeft gegeven en vragen beantwoord. 
 
Het regiobestuur verzoekt de colleges om in de komende periode over deze agenda in gesprek te 
gaan en deze voor vaststelling voor te leggen aan Raden en Staten. Aan de provincies is daarnaast 
gevraagd om de bijdrage aan de regionale samenwerking op te nemen in de coalitieakkoorden en te 
zijner tijd te verwerken in de begroting. In het najaar zal het overleg met de provincies worden 
gestart voor het concretiseren van een regionaal samenwerkingsarrangement. 
 
Als college hebben wij op 6 juni gesproken over de meerjarige agenda 2024 -2028, Regio Zwolle. 
Vanuit dit gesprek is een aantal punten gekomen, die wij u graag willen meegeven voor uw 
beeldvormende ronde op 14 juni. 
 
1. Wij zetten de huidige (lichte vorm van) samenwerking in de Regio Zwolle graag voort. 
De provincie Flevoland kent een sterke relatie met de Regio Zwolle op het gebied van economie, 
onderwijs, voorzieningen en bereikbaarheid. Samen versterken we elkaar en laten we één geluid 
horen richting het Rijk en Europa. De vorm van een lichte netwerksamenwerking past daar goed bij. 
Partijen dragen hier aan bij vanuit hun eigen verantwoordelijkheid en rol. 
 
2. Dat vraagt om een sterk Regiobureau met een duidelijke opdracht. 
Het Regiobureau faciliteert de samenwerking tussen de partijen en zorgt voor een gezamenlijke 
lobby op de belangrijke dossiers voor de Regio. Dat vraagt om een goed georganiseerd bureau en 
een transparante werkwijze. Wij zien dat hierin versterking nodig is.  
Als provincie Flevoland dragen wij op dit moment al bij door de inzet van personele capaciteit.  
 
3. De governance vraagt verbetering 
De huidige governance van het Regiobureau, waarin bijvoorbeeld de provincie Overijssel de andere 
provincies vertegenwoordigt, voldoet niet. Vanuit ons college is er geen vertegenwoordiging aan de 
bestuurlijke tafels en daardoor onvoldoende ruimte om mee te praten over de gezamenlijke opgave 
van de Regio Zwolle. Ons college heef hierover eerder het gesprek gevoerd met bestuurlijk verbinder 
Arie Slob. De meerjarige agenda geeft hierover nu geen duidelijkheid, terwijl dit een belangrijk 
fundament is voor de toekomstige samenwerking.  Voor het college is het van belang dat er een 
duidelijke governance structuur komt, met een gedeeld beeld over rollen, taken en 
verantwoordelijkheden. Besluitvorming moet te allen tijden plaats vinden door de bevoegde 
bestuursorganen. 
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4. Voorkom dubbelwerk 
Tot op heden is de Regio Zwolle vooral actief op het terrein van economie en Human Capital. De 
komende jaren wil de Regio de samenwerking in het ruimtelijk domein versterken. Dat hangt samen 
met de aanwijzing van de Regio Zwolle als NOVEX-gebied door het Rijk. Hier spelen integrale 
grensoverschrijdende ruimtelijke opgaven die partijen in gezamenlijkheid op willen pakken. Er 
moeten duidelijke afspraken worden gemaakt over de wijze waarop het NOVEX-gebied in relatie 
wordt gebracht met de provinciale rol in het ruimtelijk domein (o.a. provinciale puzzels) 
Op het gebied van economie en Human Capital zien wij overlap ontstaan met de activiteiten van de 
ontwikkelmaatschappij Horizon of het regionaal werkcentrum. Het gevaar bestaat dat er meerdere 
loketten ontstaan. Naast onduidelijkheid naar (potentiële) gebruikers, is dit ook geen efficiënte 
besteding van middelen. Belangrijk is dat hierin de samenwerking wordt gezocht. Er moeten geen 
nieuwe structuren naast de bestaande structuren ontstaan. 
 
5. Extra financiering vraagt om goede onderbouwing en een plaats voor de Flevolandse ambities. 
De begroting die bij deze meerjarige agenda is gevoegd, laat zien dat er de komende jaren fors meer 
geld nodig is om de ambities van de Regio Zwolle te verwezenlijken. Alhoewel de gesprekken 
hierover met de provincies nog moeten plaatsvinden, merken wij op dat de onderbouwing van de 
extra bedragen onvoldoende is. Om straks een goed gesprek over de financiering te kunnen voeren, 
is het van belang dat helder wordt waar deze middelen voor worden ingezet en hoe deze bijdragen 
aan de doelstellingen en ambities van Flevoland en de Regio. Dat wordt nu niet duidelijk uit de 
meerjarige agenda. Als college zien wij de meerwaarde van de samenwerking op in ieder geval de 
volgende dossiers: versterken van het Maritiem cluster (Urk en Flevokust), het MITC, de 
samenwerking op het gebied van onderwijs en voorzieningen en de bereikbaarheid, zoals de N50, het 
hoogwaardig openbaar vervoer en de Lelylijn. Hierover willen wij vooraf goede afspraken maken. 
 
Als referentie geeft onderstaande tabel aan hoe de huidige bijdrage aan de Regio Zwolle zich 
verhoudt tot onze bijdrage aan de MRA.  
 

 inwoners Bijdrage samenwerking Bijdrage per inwoner 
Almere 220.000 € 345.000,-  € 1,59 
DUN-gemeenten 115.000 € 110.000,- € 0,96 

 
 
6. Getrapte besluitvorming is onwenselijk. 
Het Regiobestuur heeft gekozen voor een getrapte besluitvorming. De gemeenten is gevraagd om 
voor de zomer in te stemmen met de meerjarige agenda, inclusief financiering. Met de provincies 
wordt dit najaar gesproken over het samenwerkingsarrangement en de bijbehorende financiering. In 
de tussentijd wordt ons gevraagd om met u in gesprek te gaan over deze agenda en de gevraagde 
bijdrage op te nemen in het coalitieakkoord. Dat geeft in het najaar minder ruimte om het goede en 
open gesprek met het Regiobestuur en de provincies te voeren. Immers de gemeenten hebben al een 
besluit genomen en wachten op de provincies en aan de provincies is gevraagd om de meerjarige 
agenda nu al in de Staten te bespreken en mee te nemen in de coalitieakkoorden. 
 
Bovenstaande punten zijn voor ons belangrijke voorwaarden. De netwerksamenwerking moet 
worden versterkt en inhoudelijke regionale vraagstukken moeten doelgericht en gezamenlijk worden 
opgepakt.  
De rol van het regiobureau is dan het faciliteren van gesprekken tussen partijen, waarbij 
besluitvorming steeds bij de betrokken partijen plaatsvindt. De toegevoegde waarde van het 
regiobureau wordt gevonden in het faciliteren, onderhouden, en versterken van het netwerk. 
 
 


